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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen erős védelmet kap a magyar méz és méhészet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Örömmel értesültünk róla, hogy meghallgatták a méhésztársadalom kérését, és igyekeznek tisztába
tenni a magyar mézpiaci helyzetet, ugyanis mára köztudott, hogy az Ukrajnából az országba és az
Európai Unióba beáramló méznek még jóindulattal sem nevezhető készítmény annyira lenyomta a
hazai méz felvásárlási árát, hogy a magyar méhészek léte és megélhetése komoly veszélybe került.

Szakmabeliekként mindketten tisztában vagyunk vele, milyen veszély fenyegeti az ágazatot. Nem
túlzás  kijelenteni,  hogy  az  elkövetkező  időszak  döntései  és  intézkedései  a  komplett  méhészeti
ágazat jövőjére és fennmaradására lesznek komoly hatással. Éppen ezért különösen fontos, hogy
megfelelő  átgondoltsággal,  az  ágazatban  dolgozó  hazai  termelők  érdekeit  szem  előtt  tartva
szülessenek szabályozások az ügyben.

Örülünk,  hogy  az  Európai  Unióban  Magyarországon  megjelölik  és  feltüntetik  a  méz  eredetét,
ugyanakkor  kérdések  és  aggályok  fogalmazódtak  meg  bennem  a  rendelet  eredményességével
kapcsolatban. Milyen szankció fogja sújtani az eredethamisítókat? Milyen szankció fogja azokat
sújtani,  akik  az  eredethamisítással  komplett  ágazatokat  tesznek  tönkre,  ezáltal  elvéve  magyar
családok megélhetését?  Ön is  tudja,  hogy minden rendelet  annyit  ér,  amennyit  be  lehet  belőle
tartani.

A méhészek arra kérik Önt, alkossanak olyan rendeletet,  ami kimondja, hogy eredethamisításért
akár az illető tevékenységét be is lehessen szüntetni, ha kiderül, hogy sorozatosan jogszabályt sért.
Köszönöm!


